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PROTOKÓŁ nr XIX/2012  
sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytej w dniu 29 lutego 2012 r. w godz. 10
00

– 1340  

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
przy ul. Mickiewicza 1. 

 
Obradom przewodniczył: 
Andrzej P. Chuchnowski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
23 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  
 

Na sali obrad obecnych było ok. 100 osób.  
 

Radni obecni: 
 

1. Andrzej P. Chuchnowski, 
2. Zbigniew R. De – Mezer,  
3. Grzegorz Gorlo,  
4. Dorota A. Jabłońska,  
5. Adam Kacprzyk,  
6. Józef D. Kimera,  
7. Zdzisław Koncewicz,  
8. Stanisław Kulikowski,  
9. Janusz A. Krzesicki,  

10. Włodzimierz Marczewski,  
11. Adam Ołowniuk,  
12. Krzysztof Ołowniuk,  
13. Leszek Perkowski, 
14. Zdzisław Przełomiec,  
15. Anna Ruszewska,  
16. Agnieszka D. Rzatkowska,  
17. Stanisław Sieczkowski,  
18. Jadwiga M. Szczypiń,  
19. Sławomir J. Szeszko,  
20. BoŜena Topczyłko,  
21. Krzysztof  Tumialis,  
22. Andrzej Turowski,  
23. Tadeusz F. Zamaro,  
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta, Skarbnik i Sekretarz Miasta, naczelnicy 
niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straŜy, prezesi  
i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia i telewizji oraz prasy. 
Listy obecności stanowią kolejno załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 
Otwarcie obrad. 
 

Andrzej P. Chuchnowski otwierając XIX obrady Rady Miejskiej powitał Czesława 
Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, Zastępców Prezydenta – Marka Buczyńskiego  
i Łukasza Kurzynę, Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta i Adama Karczewskiego – 
Sekretarza Miasta oraz wszystkich obecnych na sesji.  
 

Ad pkt. 2  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
 
Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ porządek radni otrzymali wraz  
z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy mają uwagi 
lub wnioski do porządku obrad.  
 

Grzegorz Gorlo w imieniu Klubu radnych „Prawo i Sprawiedliwość” zgłosił wniosek  
o wniesienie do porządku obrad punktu w sprawie przyjęcia Stanowiska Rady Miejskiej  
w Suwałkach w sprawie nieprzyznania TV Trwam miejsca na przygotowywanym multipleksie 
cyfrowym. Przedstawił projekt Stanowiska… wraz z uzasadnieniem.  
 

Andrzej P. Chuchnowski w związku ze zgłoszonym wnioskiem przypominał, iŜ zgodnie  
z art. 20 ust. 1a ustawy o samorządzie gminnym „Rada gminy moŜe wprowadzić zmiany  
w porządku bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady”. Poddał wniosek  
pod głosowanie.  
 

Głosowanie nad wnioskiem radnego:  
− za przyjęciem wniosku głosowało –  7 radnych.  
 

Andrzej P. Chuchnowski dla wyczerpania procedury głosowania zapytał radnych, kto: 
− głosuje przeciw    – 13 radnych,  
− wstrzymał się od głosu   –   3 radnych.  
 

Andrzej P. Chuchnowski stwierdził, Ŝe za przyjęciem wniosku głosowało 7 radnych, 
przeciw głosowało 13 radnych, od głosowania wstrzymało się 3 radnych, w związku z czym 
wniosek radnego nie uzyskał bezwzględnej większości głosów, czyli nie został przyjęty.  
 

Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków wobec czego został przyjęty następujący porządek 
obrad:  

1. Otwarcie obrad.  
 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  
 

3. Przyjęcie protokołu nr XVIII/2012 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

4. Przyjecie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od 25 stycznia 2012 r.  
 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie likwidacji Specjalnego Ośrodka Szkolno – 
Wychowawczego nr 2 w Suwałkach.  
 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia, w Specjalnym Ośrodku 
Szkolno – Wychowawczym nr 1 w Suwałkach, Zasadniczej Szkoły Zawodowej 
Specjalnej nr 1 dla uczniów z upośledzeniem umysłowym w stopniu lekkim  
i nadania nazwy tej szkole.  
 

 



3 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie połączenia Szkoły Podstawowej  
nr 7 w Suwałkach i Gimnazjum nr 6 im. Jana Pawła II w Suwałkach w zespół szkół  
i nadania nazwy temu zespołowi.  
 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie włączenia Szkoły Podstawowej nr 11  
z Oddziałami Integracyjnymi w Suwałkach do Zespołu Szkół nr 3 w Suwałkach.  
 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji MłodzieŜowego Domu 
Kultury w Suwałkach.  
 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli  
i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych na terenie Miasta Suwałk.  
 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 
podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Miasto Suwałki a takŜe określenia 
granic obwodów tych szkół, z wyjątkiem specjalnych, mających siedzibę na terenie 
Miasta Suwałk.  
 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia zasadniczych szkół 
zawodowych, dla których organem prowadzącym jest Miasto Suwałki.  
 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Regionalnego Ośrodka 
Kultury i Sztuki w Suwałkach.  
 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Suwalskiego Ośrodka Kultury.  
 

15. Interpelacje i zapytania radnych.  
 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego Miasta Suwałki na lata 2011 – 2015.  
 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zmianę obszaru 
Suwalskiej Podstrefy Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej S.A.  
 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody.  
 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenów połoŜonych w granicach 
administracyjnych miasta Suwałki przeznaczonych pod linię 400 kV relacji  
Ełk – Granica Państwa.  
 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenów połoŜonych pomiędzy rzeką Czarną 
Hańczą a ulicą Mikołaja Reja w Suwałkach.  
 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenów połoŜonych w rejonie GPZ „Reja”  
w Suwałkach.  
 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych warunków umarzania  
w całości lub w części, odraczania terminu płatności, rozkładania na raty  
lub odstępowania od ustalania opłaty za pobyt dziecka przebywającego w pieczy 
zastępczej.  
 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 r.  
 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2012 – 2025.  
 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Krzysztofa L.  
na działalność Prezydenta Miasta Suwałk.  
 

26. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk ze współpracy z miastami partnerskimi oraz 
międzynarodowym stowarzyszeniem pn.: Innovation Circle Network w 2011 roku.  
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27. Informacja na temat zabezpieczenia świadczeń zdrowotnych na terenie Miasta Suwałk 
w 2012 roku, na podstawie umów o udzielanie świadczeń opieki zdrowotnej 
zawartych przez Podlaski Oddział Wojewódzki Narodowego Funduszu Zdrowia.  
 

28. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
 

29. Wnioski i oświadczenia radnych.  
 

30. Zamknięcie obrad.  
 
Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołu nr XVIII/2012 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu Miasta 
Suwałk protokół XVIII obrad został sporządzony i wyłoŜony do wglądu radnym w siedzibie 
Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu  
nie później niŜ w dniu poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie protokołu, 
czyli w dniu 28 lutego 2012 r. W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili 
poprawek i uzupełnień, wobec czego protokół nr XVIII/2012 obrad Rady Miejskiej  
w Suwałkach został przyjęty. 
 
Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od dnia 25 stycznia 2012 roku  
– załącznik nr 6 do protokołu.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali w materiałach 
sesyjnych.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  
i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia 25 stycznia 2012 r. została przyjęta.  
 

Ad pkt. 5  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie likwidacji Specjalnego Ośrodka Szkolno – 
Wychowawczego nr 2 w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 7 do protokołu. 
 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania    
– załącznik nr 8 do protokołu.  
 

W dyskusji nad projektem uchwały zabrała głos radna Mariola J. Szczypiń, która negowała 
sposób przeprowadzenia zmian w  SOSW nr 1 i nr 2. Proponowane zmiany  są jednocześnie 
niespójne ze Strategią Oświaty. Zapytała, jak wobec powyŜszego wygląda koncepcja 
organizacji kształcenia specjalnego w Suwałkach. Oznajmiła, iŜ Klub Radnych „Prawo  
i Sprawiedliwość” będzie przeciwny obu uchwałom, tj. w sprawie likwidacji Specjalnego 
Ośrodka Szkolno – Wychowawczego nr 2 w Suwałkach oraz związanej z nią, uchwałą  
w sprawie utworzenia, w Specjalnym Ośrodku Szkolno – Wychowawczym nr 1  
w Suwałkach, Zasadniczej Szkoły Zawodowej Specjalnej nr 1 dla uczniów z upośledzeniem 
umysłowym w stopniu lekkim i nadania nazwy tej szkole.  
 

Odpowiedzi udzielił Zastępca Prezydenta Miasta Marek Buczyński, który przedstawił 
strukturę kształcenia specjalnego w Suwałkach.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 19 radnych,  
− przeciw        –   4 radnych,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XIX/182/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 lutego 2012 r. 
w sprawie likwidacji Specjalnego Ośrodka Szkolno–Wychowawczego nr 2 w Suwałkach  
– załącznik nr 9 do protokołu.  
 

Ad pkt. 6  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia, w Specjalnym Ośrodku Szkolno 
– Wychowawczym nr 1 w Suwałkach, Zasadniczej Szkoły Zawodowej Specjalnej nr 1 
dla uczniów z upośledzeniem umysłowym w stopniu lekkim i nadania nazwy tej szkole.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 10 do protokołu. 
 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania    
– załącznik nr 11 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 18 radnych,  
− przeciw        –   4 radnych,  
− wstrzymało się     –   1 radny.   
 

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XIX/183/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 lutego 2012 r. 
w sprawie utworzenia, w Specjalnym Ośrodku Szkolno – Wychowawczym nr 1  
w Suwałkach, Zasadniczej Szkoły Zawodowej Specjalnej nr 1 dla uczniów  
z upośledzeniem umysłowym w stopniu lekkim i nadania nazwy tej szkole  
– załącznik nr 12 do protokołu.  
 

Ad pkt. 7  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie połączenia Szkoły Podstawowej  
nr 7 w Suwałkach i Gimnazjum nr 6 im. Jana Pawła II w Suwałkach w zespół szkół  
i nadania nazwy temu zespołowi.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 13 do protokołu. 
 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania    
– załącznik nr 14 do protokołu.  
 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli radni: Jadwiga M. Szczypiń, Zbigniew R. 
De – Mezer oraz dyrektor Gimnazjum nr 6 Andrzej Łuczaj.  
 

Jadwiga M. Szczypiń stwierdziła, iŜ racje przedstawione w uzasadnieniu do projektu 
uchwały są nieprzekonujące. Treść jest niespójna i nie do końca uzasadniona merytorycznie. 
Oznajmiła, iŜ Klub Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” będzie przeciwny połączeniu Szkoły 
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Podstawowej nr 7 w Suwałkach i Gimnazjum nr 6 w zespół szkół.  
 

Andrzej P. Chuchnowski udzielił głosu Andrzejowi Łuczajowi.  
 

Andrzej Łuczaj  apelował o przełoŜenie decyzji w sprawie podjęcia uchwały i ponowne 
przeanalizowanie wszystkich argumentów oraz wypracowanie wspólnego kompromisu.  
 

Zbigniew R. De – Mezer stwierdził, Ŝe kaŜda zmiana na organizmie szkoły jest trudna.  
W jego opinii organ prowadzący podszedł do sprawy w sposób naleŜyty i uwzględnił 
wszystkie argumenty przedstawiane w trakcie licznych spotkań. Przedstawił fakty 
demograficzne, finansowe na przestrzeni ostatnich lat. UwaŜa, Ŝe organ prowadzący aktywnie 
reaguje na wszystkie zmiany i podejmuje wszelkie działania, aby nie redukować miejsc pracy 
i utrzymać na właściwym poziomie jakość kształcenia.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 19 radnych,  
− przeciw        –   4 radnych,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XIX/184/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 lutego 2012 r. 
w sprawie połączenia Szkoły Podstawowej nr 7 w Suwałkach i Gimnazjum nr 6 im. Jana 
Pawła II w Suwałkach w zespół szkół i nadania nazwy temu zespołowi  
– załącznik nr 15 do protokołu.  
 

Ad pkt. 8  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie włączenia Szkoły Podstawowej nr 11  
z Oddziałami Integracyjnymi w Suwałkach do Zespołu Szkół nr 3 w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 16 do protokołu. 
 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania  
– załącznik nr 17 do protokołu.  
 

W dyskusji nad projektem uchwały zabrała głos radna Jadwiga M. Szczypiń oraz dyrektor 
Szkoły Podstawowej nr 11 Piotr Zieliński.  
 

Jadwiga M. Szczypiń stwierdziła, Ŝe uzasadnienie do przedmiotowego projektu uchwały 
zawiera zapisy wątpliwe i nierzetelne. Nasuwają się pytania, czy proponowane propozycje są 
istotnie trafne i uzasadnione. W jej opinii bezpieczeństwo dzieci to nie tylko kwestia 
budynku, ewentualnych kamer, czujnego oka dyrektora, czy nauczycieli. Bezpieczeństwo to 
przede wszystkim wartości – poczucie wspólnoty, wspólnej historii, przewidywalność zmian.  
SP nr 11 cieszy się znakomitą reputacją, w związku z czym wypracowana została przez lata 
pewna wartość, która jest istotnym elementem budowania toŜsamości szkoły, a tym samym 
poczucia bezpieczeństwa. Oznajmiła, iŜ Klub Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” będzie 
przeciwny włączeniu szkoły do zespołu szkół. 
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Piotr Zieli ński wraził obawy, Ŝe w wyniku proponowanego połączenia zostanie stworzona 
jednostka, którą będzie trudno kierować. Zamiast poprawienia sprawności zarządzania 
obiektem moŜe nastąpić zjawisko odwrotne. SP nr 11 mimo swojej nazwy, faktycznie 
realizuje zadania przedszkola i zadania szkoły, natomiast ZS nr 3 realizuje zadania 
gimnazjum i szkoły ponadgimnazjalnej. Połączenie czterech form w jedną i mając na uwadze 
oddziały integracyjne stworzy się bardzo skomplikowany organizm. W jego opinii skutki 
negatywne będą silniejsze od skutków pozytywnych.  
 

Czesław Renkiewicz zwrócił uwagę na argumenty związane z prognozą demograficzną. 
NaleŜy szukać rozwiązań i odpowiedzi na pytanie – jak przejść bezboleśnie przez trudny 
okres? Czy śladem innych samorządów zamykać szkoły, czy proponować inne rozwiązania, 
takie jak na przykład tworzenie zespołów szkół? Podkreślił, Ŝe są to trudne decyzje. 
Reasumując powiedział, Ŝe jest przekonany, iŜ proponowane rozwiązane jest słuszne i nie 
niesie za sobą skutków negatywnych. Ponadto właściwym jest powierzenie zarządzania 
kompleksem obiektów szkolnych jednemu gospodarzowi.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 18 radnych,  
− przeciw        –   4 radnych,  
− wstrzymało się     –   1 radny.   
 

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XIX/185/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 lutego 2012 r. 
w sprawie włączenia Szkoły Podstawowej nr 11 z Oddziałami Integracyjnymi  
w Suwałkach do Zespołu Szkół nr 3 w Suwałkach  
– załącznik nr 18 do protokołu.  
 

Ad pkt. 9  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji MłodzieŜowego Domu 
Kultury w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 19 do protokołu. 
 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania  
– załącznik nr 20 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 21 do protokołu.  
 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli radni: Jadwiga M. Szczypiń, Grzegorz 
Gorlo, Andrzej P. Chuchnowski. Odpowiedzi udzielili Prezydent Miasta Czesław Renkiewicz 
oraz Wiesław Stelmach Skarbnik Miasta.  
 

Jadwiga M. Szczypiń stwierdziła, iŜ wątpliwości budzi sposób przeprowadzenia 
proponowanych operacji dotyczących zamiaru likwidacji MDK oraz ROKiS. Poruszyła 
kwestię subwencji oświatowej, która jej zdaniem nie moŜe wpłynąć do nowo powołanej 
placówki kultury, poniewaŜ nie jest ona wpisana do ustawy o systemie oświaty. Zapytała, 
jakie są gwarancje, Ŝe w nowej jednostce po likwidacji MDK, będzie równa dostępność  
do bezpłatnych zajęć pozaszkolnych dla dzieci i młodzieŜy? Oznajmiła, iŜ Klub Radnych 
„Prawo i Sprawiedliwość” będzie przeciwny likwidacji obu placówek.   
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Wiesław Stelmach wyjaśnił, iŜ subwencję oświatową rada gminy moŜe podzielić  
i przeznaczyć na róŜne cele. Inaczej jest, jeśli samorząd otrzymuje pieniądze z rezerwy 
subwencji ogólnej, wtedy te środki muszą iść na cele oświatowe. W związku z tym, nie ma 
przeszkód w przekazaniu subwencji oświatowej do nowo powołanej placówki na realizację 
zadań w zakresie edukacji kulturalnej, obecnie realizowanej przez MDK.  
 

Grzegorz Gorlo zacytował opinię internauty, na temat zamiaru łączenia ROKiS i MDK.  
 

Czesław Renkiewicz zapewnił, Ŝe nie ma uzasadnionych obaw przed „połączeniem” MDK  
z ROKiS, poniewaŜ nie będzie utraty środków finansowych subwencji, ani teŜ nie ma 
Ŝadnego zagroŜenia w zakresie prowadzenia dotychczasowej działalności statutowej obu 
dotychczas niezaleŜnych placówek. Poza tym, w centrum miasta nadal będzie prowadzona 
działalność kulturalna przy ul. Noniewicza 71, w obecnym budynku ROKiS. Odnosząc się  
do kwestii obsady dyrektora nowo powoływanej jednostki, poinformował, iŜ zostanie 
ogłoszony konkurs na to stanowisko.   
 

Andrzej P. Chuchnowski uzupełniając wypowiedź Prezydenta w sprawie komisji 
konkursowej poinformował, Ŝe tylko trzech przedstawicieli deleguje Prezydent, pozostali 
członkowie będą delegowani ze związków zawodowych, organizacji twórczych  
i Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 19 radnych,  
− przeciw        –   4 radnych,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XIX/186/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 lutego 2012 r. 
w sprawie zamiaru likwidacji MłodzieŜowego Domu Kultury w Suwałkach  
– załącznik nr 22 do protokołu.  
 

Ad pkt. 10  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli  
i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych na terenie Miasta Suwałk.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 23 do protokołu. 
 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania    
– załącznik nr 24 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 23 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XIX/187/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 lutego 2012 r. 
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w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych  
w szkołach podstawowych na terenie Miasta Suwałk  
– załącznik nr 25 do protokołu.  
 

Andrzej P. Chuchnowski ogłosił 15 minutową przerwę w obradach.  
 

Ad pkt. 11  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 
podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Miasto Suwałki a takŜe określenia 
granic obwodów tych szkół, z wyjątkiem specjalnych, mających siedzibę na terenie 
Miasta Suwałk.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 26 do protokołu. 
 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania    
– załącznik nr 27 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 21 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XIX/188/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 lutego 2012 r. 
w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjów 
prowadzonych przez Miasto Suwałki a takŜe określenia granic obwodów tych szkół,  
z wyjątkiem specjalnych, mających siedzibę na terenie Miasta Suwałk  
– załącznik nr 28 do protokołu.  
 

Ad pkt. 12   
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia zasadniczych szkół 
zawodowych, dla których organem prowadzącym jest Miasto Suwałki.  
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 29 do protokołu. 
 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania    
– załącznik nr 30 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 31 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 21 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
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Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XIX/189/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 lutego 2012 r. 
w sprawie przekształcenia zasadniczych szkół zawodowych, dla których organem 
prowadzącym jest Miasto Suwałki  
– załącznik nr 32 do protokołu.  
 

Ad pkt. 13   
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Regionalnego Ośrodka 
Kultury i Sztuki w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 33 do protokołu. 
 

Stanisław Kulikowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu i Turystyki     
– załącznik nr 34 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 35 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 19 radnych,  
− przeciw        –   3 radnych,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XIX/190/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 lutego 2012 r. 
w sprawie zamiaru likwidacji Regionalnego Ośrodka Kultury i Sztuki w Suwałkach  
– załącznik nr 36 do protokołu.  
 

Ad pkt. 14   
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Suwalskiego Ośrodka Kultury.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 37 do protokołu. 
 

Stanisław Kulikowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu i Turystyki     
– załącznik nr 38 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 39 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 19 radnych,  
− przeciw        –   3 radnych,  
− wstrzymało się     –   0.   
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Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XIX/191/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 lutego 2012 r. 
w sprawie utworzenia Suwalskiego Ośrodka Kultury  
– załącznik nr 40 do protokołu.  
 

Ad pkt. 15  
Interpelacje i zapytania radnych.  
 

Zbigniew R. De – Mezer  
1. Zapytał, o moŜliwość rozwaŜenia zmiany granic administracyjnych miasta Suwałki. 

W jego opinii warto zainicjować dyskusję wśród mieszkańców mających domy  
na przedmieściach Suwałk np. Dubowa I i Dubowa II, w temacie czy nie chcieliby  
się przyłączyć do miasta. 

 

2. Zapytał, na jakim etapie jest planowane przekazanie Bursy Szkolnej w Suwałkach  
do prowadzenia Państwowej WyŜszej Szkole Zawodowej im. prof. Edwarda F. 
Szczepanika w Suwałkach? Przypomniał, iŜ prowadzenie bursy jest zadaniem bardzo 
kosztochłonnym.  

 

Jadwiga M. Szczypiń :  
1. W nawiązaniu do podjętej na sesji uchwały w sprawie utworzenia, w Specjalnym 

Ośrodku Szkolno – Wychowawczym nr 1 w Suwałkach, Zasadniczej Szkoły 
Zawodowej Specjalnej nr 1 dla uczniów z upośledzeniem umysłowym w stopniu 
lekkim i nadania nazwy tej szkole, zwróciła się z prośbą o przedstawienie, w formie 
pisemnej, ramowej koncepcji organizacji kształcenia osób z upośledzeniem 
umysłowym na terenie miasta Suwałk.   
 

2. W nawiązaniu do podjętej na sesji uchwały w sprawie likwidacji Specjalnego Ośrodka 
Szkolno – Wychowawczego nr 2 w Suwałkach zapytała, jakie i w jakim okresie 
podjęte zostaną w jednostce działania likwidacyjne. 

 
 

Stanisław Sieczkowski zapytał, czy zostały podjęte działania w kierunku opracowania 
nowego programu rozwoju kultury w mieście Suwałki na kolejne lata, poniewaŜ poprzedni 
program w tym zakresie stracił swoją moc.  
 

Ad pkt. 16  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego Miasta Suwałki na lata 2011 – 2015.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 41 do protokołu. 
 

Dorota A. Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 42 do protokołu.  
 

Stanisław Kulikowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu i Turystyki     
– załącznik nr 43 do protokołu.  
 

Tadeusz F. Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 44 do protokołu.  
 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania  
– załącznik nr 45 do protokołu.  
 



12 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 46 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 18 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   3 radnych.   
 

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XIX/192/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 lutego 2012 r. 
w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta Suwałki na lata  
2011 – 2015 
– załącznik nr 47 do protokołu.  
 

 
Ad pkt. 17  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zmianę obszaru 
Suwalskiej Podstrefy Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej S.A.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 48 do protokołu. 
 

Tadeusz F. Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 49 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 21 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XIX/193/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 lutego 2012 r. 
w sprawie wyraŜenia zgody na zmianę obszaru Suwalskiej Podstrefy Suwalskiej 
Specjalnej Strefy Ekonomicznej S.A.  
– załącznik nr 50 do protokołu.  
 

 
Ad pkt. 18  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 51 do protokołu. 
 

Tadeusz F. Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 52 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 21 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XIX/194/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 lutego 2012 r. 
w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody   
– załącznik nr 53 do protokołu.  
 

Ad pkt. 19  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenów połoŜonych w granicach 
administracyjnych miasta Suwałki przeznaczonych pod lini ę 400 kV relacji Ełk – 
Granica Państwa.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 54 do protokołu. 
 

Tadeusz F. Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 55 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 21 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XIX/195/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 lutego 2012 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów połoŜonych w granicach administracyjnych miasta Suwałki 
przeznaczonych pod linię 400 kV relacji Ełk – Granica Państwa 
– załącznik nr 56 do protokołu.  
 

 
Ad pkt. 20  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenów połoŜonych pomiędzy rzeką Czarną 
Hańczą a ulicą Mikołaja Reja w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 57 do protokołu. 
 

Tadeusz F. Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 58 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 21 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XIX/196/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 lutego 2012 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów połoŜonych pomiędzy rzeką Czarną Hańczą a ulicą Mikołaja 
Reja w Suwałkach  
– załącznik nr 59 do protokołu.  
 

Ad pkt. 21 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenów połoŜonych w rejonie GPZ „Reja”  
w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 60 do protokołu. 
 

Tadeusz F. Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 61 do protokołu.  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 21 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XIX/197/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 lutego 2012 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów połoŜonych w rejonie GPZ „Reja” w Suwałkach  
– załącznik nr 62 do protokołu.  
 

Ad pkt. 22  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych warunków umarzania  
w całości lub w części, odraczania terminu płatności, rozkładania na raty  
lub odstępowania od ustalania opłaty za pobyt dziecka przebywającego w pieczy 
zastępczej.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 63 do protokołu. 
 

Dorota A. Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 64 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 65 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 21 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XIX/198/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 lutego 2012 r. 
w sprawie szczegółowych warunków umarzania w całości lub w części, odraczania 
terminu płatności, rozkładania na raty lub odstępowania od ustalania opłaty za pobyt 
dziecka przebywającego w pieczy zastępczej  
– załącznik nr 66 do protokołu.  
 

Ad pkt. 23  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 rok. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami  
– załącznik nr 67 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej   
– załącznik nr 68 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 18 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   3 radnych.   
 

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XIX/199/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 29 lutego 2012 r.  
w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 rok. 
– załącznik nr 69 do protokołu.  
 

Ad pkt. 24  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2012-2025. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 70 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 71 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 18 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   3 radnych.  
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Większością głosów została podjęta: 
UCHWAŁA nr XIX/200/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 29 lutego 2012 r.  
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2012-2025 
– załącznik nr 72 do protokołu.  
 

 
Ad pkt.25  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Krzysztofa L.  
na działalność Prezydenta Miasta Suwałk. 
 

Zbigniew R. De – Mezer przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
– załącznik nr 73 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  21 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XIX/201/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 29 lutego 2012 r.  
w sprawie rozpatrzenia skargi Krzysztofa L. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk  
– załącznik nr 74 do protokołu.  
 
 

Ad pkt. 26  
Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk ze współpracy z miastami partnerskimi  
oraz międzynarodowym stowarzyszeniem pn.: Innovation Circle Network w 2011 roku  
– załącznik nr 75 do protokołu.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe Sprawozdanie… radni otrzymali w materiałach 
sesyjnych.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk  
ze współpracy z miastami partnerskimi oraz międzynarodowym stowarzyszeniem  
pn.: Innovation Circle Network w 2011 roku zostało przyjęte.  
 
 

Ad pkt.27  
Informacja na temat zabezpieczenia świadczeń zdrowotnych na terenie Miasta Suwałk 
w 2012 roku, na podstawie umów o udzielanie świadczeń opieki zdrowotnej zawartych 
przez Podlaski Oddział Wojewódzki Narodowego Funduszu Zdrowia 
– załącznik nr 76 do protokołu.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali w materiałach 
sesyjnych.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja na temat zabezpieczenia świadczeń 
zdrowotnych na terenie Miasta Suwałk w 2012 roku, na podstawie umów o udzielanie 
świadczeń opieki zdrowotnej zawartych przez Podlaski Oddział Wojewódzki Narodowego 
Funduszu Zdrowia została przyjęta.  
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Ad pkt. 28  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
 

Czesław Renkiewicz udzielił odpowiedzi:  
 

Zbigniewowi R. De – Mezerowi  
1. Przyznał, Ŝe od kilku lat obserwuje się zjawisko suburbanizacji. Mieszkańcy 

przenoszą się z miast na przedmieścia. Ta tendencja dotyczy takŜe Suwałk  
i najbliŜszej okolicy. Jest to temat bardzo istotny. Niektóre samorządy podejmują 
działania, Ŝeby zmieniać granice administracyjne miast i gmin. Jest to proces 
skomplikowany od strony formalnej i prawnej. Ponadto wywołuje duŜo emocji  
i dyskusji wśród lokalnych społeczności w związku ze zmianą przynaleŜności  
do danego samorządu.  

Przyznał, Ŝe gdyby była wola przynaleŜności do naszego miasta wynikająca  
z potrzeb grupy mieszkańców, wtedy moŜna by było rozpocząć dyskusję. W pewnych 
przypadkach poszerzenie granic byłoby uzasadnione, miasto i niektóre gminne 
miejscowości łączy wspólna infrastruktura. RównieŜ dzieci z terenów innych gmin 
przyjmowane są do suwalskich placówek oświatowych. Zmiany granic miasta 
mogłyby być ponadto korzystne ze względu na planowaną budowę obwodnicy.  
 Prezydent poinformował, iŜ z rozmów z wójtem Gminy Suwałki wynika,  
iŜ obecnie nie ma woli ze strony mieszkańców wsi włączenia się do granic 
administracyjnych miasta Suwałk. Zaakcentował jednak, Ŝe jeŜeli mieszkańcy danej 
wsi będą chcieli przyłączyć się do Suwałk, to z otwartymi ramionami zostaną przyjęci.  

Dodał, Ŝe tzw. „rozlewanie się” miast niesie za sobą konsekwencje budŜetowe. 
Obecnie, gdy zniknęły bariery komunikacyjne, panuje moda na mieszkanie na wsi. 
Prezydent zauwaŜył, Ŝe z Suwałk wyprowadzają się osoby lepiej sytuowane, 
osiągające wyŜsze dochody. Podatki przez nie płacone zasilają teraz budŜet gminy,  
a nie miasta. Jest to zjawisko, które jest obserwowane w całej Europie,  
ale w niektórych krajach, na przykład w skandynawskich trendy są inne. 
Podejmowane są tam działania, w kierunku oŜywienia centra miast, aby były to 
miejsca zamieszkałe i tętniące Ŝyciem.  

Władze Suwałk planują działania, które miałyby odwrócić obserwowane 
tendencje. Powstają nowe osiedla, wydzielone zostaną nowe, atrakcyjne obszary do 
zabudowy jednorodzinnej, aby nakłonić mieszkańców do pozostania na terenie 
administracyjnym naszego miasta.  

 

2. Odnośnie przekazania Bursy Szkolnej poinformował, iŜ został przygotowany 
stosowny projekt uchwały. Przypomniał, iŜ w ubiegłym roku cały budynek Bursy przy 
ul. Szkolnej został przekazany notarialnie dla PWSZ, a obecnie jest przeprowadzany 
tam kapitalny remont. W styczniu Rektor PWSZ wystąpił do Prezydenta z wnioskiem 
o przejęcie do prowadzenia Bursy. W odpowiedzi władze miejskie opracowały projekt 
umowy, na mocy której m.in. zatrudnienie znaleźliby dotychczasowi pracownicy 
Bursy Szkolnej zachowując taki sam poziom wynagrodzenia, jak dotychczas. Odbyły 
się spotkania, dyskusje oraz wpłynęła korespondencja, z której wynika, Ŝe uczelnia na 
takich warunkach nie jest w stanie przyjąć pracowników Bursy Szkolnej. W dniu 
poprzedzającym sesję wpłynęło kolejne pismo, w którym Rektor PWSZ 
poinformował, iŜ jest zainteresowany przejęciem prowadzenia Bursy Szkolnej  
z chwilą zakończenia robót inwestycyjnych, tj. po 1 stycznia 2013 roku. Przejęcie 
bursy, po zakończeniu robót inwestycyjnych, pozwoli zniwelować maksymalnie stratę 
na działalności i przejąć zatrudnionych pracowników z wynagrodzeniem 
obowiązującym w dniu przejęcia. Prezydent poinformował, iŜ po spotkaniu  
z Rektorem i Kanclerzem uczelni, wszystko wskazuje na to, Ŝe PWSZ przejmie  
do prowadzenia Bursę Szkolną. Istotne jednak jest dopracowanie szczegółów 
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dotyczących zasad przejęcia pracowników. Władze miejskie chcą chronić 
pracowników i zagwarantować im pracę przynajmniej na takich samych warunkach 
płacowych, jakie mają obecnie w Bursie Szkolnej. Po ustaleniu wszystkich zasad z 
władzami uczelni zostanie przedłoŜony Radzie Miejskiej projekt uchwały w tej 
sprawie.  

 

Stanisławowi Sieczkowskiemu w sprawie opracowania nowego programu rozwoju kultury 
poinformował, Ŝe w ubiegłym roku została przedstawiona radnym Informacja z realizacji 
Programu Rozwoju Kultury Miasta Suwałki na lata 2005 – 2010.  Obecnie, w wyniku 
podjętych na sesji uchwał, po zmianach w strukturze jednostek funkcjonujących w obszarze 
kultury w Suwałkach, moŜna juŜ przystąpić do prac nad skonstruowaniem nowego programu 
rozwoju kultury na dłuŜy okres.  
 

Marek Buczyński udzielił odpowiedzi:  
 

Jadwidze M. Szczypiń w sprawie działań likwidacyjnych Specjalnego Ośrodka Szkolno – 
Wychowawczego nr 2 w Suwałkach stwierdził, iŜ podjęcie uchwały Rady Miejskiej  
w tej sprawie daje podstawę do podjęcia działań zmierzających do zorganizowania pracy 
Zasadniczej Szkoły Zawodowej Specjalnej dla uczniów z upośledzeniem umysłowym  
w stopniu lekkim, funkcjonującej w ramach Specjalnego Ośrodka Szkolno – 
Wychowawczego nr 1. Zgodnie z propozycjami przedstawionymi w uzasadnieniu  
do uchwały, zajęcia dydaktyczne będą odbywały się jak dotychczas w budynku SOSW nr 2  
w Suwałkach, przy ul. Wojska Polskiego 9, a zajęcia praktycznej nauki zawodu będą 
odbywały się, tak jak dotychczas, w zakładach pracy na terenie miasta oraz w pracowni 
warsztatowej przy ul. Wojska Polskiego 9. MłodzieŜ spoza Suwałk będzie miała nadal 
moŜliwość zamieszkania w internacie przy ul. Wojska Polskiego 9.  

Przepisy prawa nie precyzują wprost, kto powinien przygotować projekt arkusza 
organizacyjnego dla Zasadniczej Szkoły Zawodowej Specjalnej. Po rozmowach  
z dyrektorami obu ośrodków, ustalono, Ŝe pani Aleksandra Muszczynko, dyrektor SOSW nr 1 
będzie przygotowywała organizację nowego roku szkolnego.  

Nauczyciele zatrudnieni w SOSW nr 2 w większości przypadków będą mieli 
moŜliwość zatrudnienia, na podstawie art. 18 Karty Nauczyciela, w SOSW nr 1,  
w Zasadniczej Szkole Zawodowej Specjalnej.  

 Nadmienił, Ŝe dwie osoby pracujące w administracji zadeklarowały przejście  
na emeryturę, a jedna osoba od 6 lutego br. pracuje juŜ w innej szkole. Zapewnił, Ŝe sytuacja 
kaŜdej osoby zatrudnionej w SOSW nr 2 zostanie przeanalizowana indywidualnie.  

W najbliŜszym roku szkolnym w Zasadniczej Szkole Zawodowej Specjalnej 
powstanie najprawdopodobniej jeden oddział. Dodał, Ŝe po podjęciu uchwały w sprawie 
przekształcenia zasadniczych szkół zawodowych, dla których organem prowadzącym jest 
Miasto Suwałki, nastąpiło wyrównanie cykli edukacyjnych dotychczasowych szkół 
ponadgimnazjalnych o okresie nauczania nie krótszym niŜ 2 lata i nie dłuŜszym niŜ 3 lata,  
w trzyletnie szkoły zawodowe. Wyrównanie takie pozwoli na stworzenie jednej klasy  
o jednym trzyletnim cyklu edukacyjnym. Zadeklarował, iŜ władze miejskie dołoŜą wszelkich 
starań, aby przeprowadzane zmiany nie generowały zbędnych kosztów.   
 

Ad pkt. 29  
Wnioski i oświadczenia radnych.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ w okresie międzysesyjnym organ nadzoru 
rozstrzygnięciami nadzorczymi stwierdził nieistotne naruszenie prawa oraz niewaŜność kilku 
zapisów w następujących uchwałach:  

− nr XVI/168/2011 z dnia 21 grudnia 2011 r. w sprawie określenia wzorów formularzy 
informacji i deklaracji podatkowych; 
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− nr XVII/173/2011 z dnia 30 grudnia 2011 r. w sprawie programu pomocy de minimis  
w zakresie zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców tworzących nowe 
miejsca pracy związane z inwestycjami początkowymi na terenie Miasta Suwałk.  

 

Ponadto wpłynęły następujące skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  
w Białymstoku Wydział II za pośrednictwem Rady Miejskiej w Suwałkach:  

− Prokuratora Okręgowego w Suwałkach na uchwałę nr VIII/49/11 z dnia 30 marca 2011 r. 
w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielone przez przedszkola publiczne 
prowadzone przez Miasto Suwałki;  

− Wojewody Podlaskiego na uchwałę nr XX/170/08 z dnia 30 stycznia 2008 r. w sprawie 
zasad utrzymywania psów na terenie Miasta Suwałk.  

 

Poinformował równieŜ, iŜ Poseł na Sejm RP Krzysztof Jurgiel zwrócił się  
z prośbą o przekazanie informacji o uroczystościach z okazji Narodowego Dnia Pamięci 
„śołnierzy Wyklętych”, które odbędą się 1 marca br. w Białymstoku. Uroczystości rozpoczną 
się Mszą Świętą w Kateterze pw. Wniebowzięcia NMP w Białymstoku o godz. 1600. 
Szczegóły w załączonym zaproszeniu.  

 

Zaprosił radnych do zapoznania się z wymienioną korespondencją. Nadmienił, iŜ istnieje 
równieŜ moŜliwość otrzymania kopi wyŜej wymienionych pism w Biurze Rady Miejskiej.  
 

Ad pkt. 30  
Zamknięcie obrad.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe najbliŜsza sesja planowana jest na dzień  
28 marca 2012 r. o godz. 1000 w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego nr 26  
przy ulicy Mickiewicza 1.  
 

 Kończąc XIX sesję Rady Miejskiej serdecznie podziękował przybyłym  
za uczestnictwo w sesji, a radnym za aktywny udział w obradach.  
  

Na tym protokół zakończono.  
 

            Przewodniczący  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

 
Andrzej Paweł Chuchnowski  

 
Protokołowała: 
Ewa Kasjanowicz  
 
Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
 


